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This section of the book is about “Aussie” William Waugh 1808-1854  

It is the marriage of William to Francis Thorpe that gives the family the connection with John 

Oxley the Surveyor General of NSW.  

The term “Aussie” has been applied to his name and to “Aussie” Alexander Waugh 1814-1894 

was applied by Ron Main to differentiate them from so many others in the family history with 

names William and Alexander. These two members of the family are ones who came to 

Australia to give the many descendants whom this book is about. There is no suggestion and it 

should be made clear that the “Aussie” term was not associated with either of them in their life 

times. 
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 “Aussie” William Waugh 1808-1854  
 

          William was the eighth of nine children of Thomas Waugh 1750-1820 and Isabella 

Crosbie. 

The following description of William comes from his son, Thomas’s, granddaughter, Pat Grinter. 

The quote is from a talk given by Pat at The Waugh family reunion at Tenterfield in 1996. The 

full extent of the notes are in Appendix 2. 

 

 William was a remarkably well built man, nearly six feet tall and he was well known and 

respected by many in the community. He smoked a pipe. (As a child growing up at "Laretburn" I 

remember seeing a photo or painting of a very good looking man holding a pipe and his dog was 

beside him. It must have been William because Henry Waugh from Grafton told me his father, 

Gilbert Waugh wanted to have his photo taken with his dog because Gilbert's father and 

grandfather had done so.) William was a tenant farmer on land purchased by John Wighton at 

Nelsons Plains  in 1832. Many other Scottish settlers farmed in the area. William employed his 

own men and he grew wheat. On 2nd January 1854 he was stabbed by one of the men in his 

employ and although William lingered for three weeks he died from these wounds on Saturday 

21st January 1854 aged 46 years, leaving Frances and her five children aged from five to fifteen 

years to mourn him. William was buried in the Hinton Cemetery (now called the Hinton Pioneer 

Cemetery) on the 24th January 1854. Rev. Robert Blain conducted the funeral service. His estate 

was sworn at seven hundred pounds for Probate purposes, his last will having been signed on 

4th January 1854.  

 

 

ACCOUNT OF THE MURDER OF WILLIAM WAUGH 1808-1854 
 

The following is an account of the murder of William Waugh as reported in the Newcastle 

newspapers in 1854. 

 

William Waugh was attacked near his 

property by one of the men in his employ on 

Monday 2nd January 1854. He died from 

those wounds on Saturday 21st January. 

 

From the Maitland Mercury: 

 

STABBING - SERIOUS INJURY TO 

MR WILLIAM WAUGH - Saturday 

January 7th 1854. 
 

Many of our readers will hear with regret 

Mr William Waugh, of Nelson's Plains, now 

lies dangerously ill from the effects of stabs 

inflicted by John Blaney, a man in his 

employment as a farm labourer. It appears 

from the information that has reached us that 

on Monday last, the 2nd instant, Mr Waugh 

was anxious to have his wheat harvesting 

proceeded with and refused to permit 

Blaney to go to Raymond Terrace. Blaney, 

however, persisted in having a holiday and 

went. 

 

In the evening about eight o'clock Mr 

Waugh was proceeding with John Allen, 

another of his men, to visit a neighbouring 

family in distress, when they met Blaney 

returning and in a state of intoxication. 

 

Some unfriendly words passing, Blaney and 

Allen got into a quarrel and exchanged 

blows. Mr Waugh interfered, endeavouring 

to separate them, when Blaney turned on 

him and with a knife stabbed him twice in 

the region of the stomach and twice cut him 

severely under or on the knee. Mr Waugh 

was as soon as possible removed home and 

Dr Cadell sent for and that gentleman and 

Dr Brown have since been in daily 

attendance; but so dangerous a state did they 

find Mr Waugh in that they have interdicted 

any noise or quick movements, and the shirt 

that Mr Waugh had on at the time, covered 

with blood, had not been removed. 
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Mr Waugh's deposition has been taken by 

Mr Windeyer, Blaney being in custody; and 

yet it remains doubtful whether Mr Waugh 

will recover. 

 

In the midst of the distress occasioned by 

this unhappy occurrence, one gratifying 

testimony has been given of the high esteem 

in which Mr Waugh is held in his own 

neighbourhood; his neighbours have 

voluntarily come in from around and have 

completely finished and secured his wheat 

harvest. 

 

DEATH OF MR WAUGH - Wednesday 

January 25th 1854 
 

On Saturday last, 21st January,  Mr Waugh 

died of his wounds after lingering since 2nd 

January. On Monday an inquest was held on 

the body by Mr Parker, when the jury 

returned a verdict of wilful murder against 

John Blaney and they found Charles Blaney, 

his son, guilty as an accessory. A report of 

the particulars given in evidence at the 

inquest shall appear in our next publication. 

 

THE MURDER OF MR WAUGH - 28th 

January 1854 
 

On Monday last, the 23rd January, the 

Coroner, Mr Parker held an inquest on the 

body of Mr William Waugh of Nelson's 

Plains. The persons accused of causing his 

death, John Blaney and Charles Blaney, 

father and son, were present in custody. 

 

 Mr Waugh, who was a farmer, 46 years of 

age, a remarkably fine strong built man, 

nearly six feet high, has resided many years 

in this district and was well known and 

highly respected. Among other men in his 

employment during the recent harvest were 

John Blaney, Charles Blaney, John Allen 

and others. 

 

John Blaney, who, with his wife and family, 

arrived in the Colony some few months 

since as immigrants, appears to have always 

manifested an insubordinate spirit, was 

stating so in declaration after being 

wounded. Of Charles Blaney,  Mr Waugh 

always spoke highly. 

 

On the morning of Monday the 2nd January,  

Mr Waugh was very anxious to get his 

wheat harvest, safely carted and stacked 

during that day and learning that John 

Blaney intended going to the Raymond 

Terrace races he remonstrated with him and 

directed him not to leave the farm. Blaney 

was greatly excited in manner and used very 

impertinent language, calling him a liar and 

behaving in a manner that made  Mr Waugh 

think he wanted him to strike him.  Mr 

Waugh, however, refrained from doing so. 

Blaney, after vainly trying to induce his son 

Charles to leave work, left the farm and 

went to Raymond Terrace. There by the 

evening he had become under the influence 

of liquor and was abusive but was not 

intoxicated. 

 

A road leads in almost a straight line from  

Mr Waugh's house towards Raymond 

Terrace, having a shallow drain or water 

table on each side. Just off this road were 

the huts occupied by Blaney and Allen, 

Blaney's hut being 80 yards from  Mr 

Waugh's house and Allen's hut 240 yards 

from Blaney's and 320 yards from  Mr 

Waugh's. The other farm huts were scattered 

about the farm. 

 

A neighbouring family being in distress 

from a family loss, Mrs Waugh spent part of 

that day there and after eight o'clock in the 

evening  Mr Waugh and John Allen left  Mr 

Waugh's together to go to this neighbouring 

house. Previous to this,  Mr Waugh had 

been paying the harvest labourers, Mr Allen 

among them. 

About eight o'clock that evening John 

Blaney, accompanied by his little daughter, 

seven years old, called at Mrs Allen's and 

asked if her husband was in. When told that 

he and the other men had gone to  Mr 

Waugh's to settle for the wheat he said, after 

his daughter had a drink of water, 

"Goodnight, if I meet them I will call in to 

talk to them for I have had a glass too much 

today, so you may pin your door and go to 

bed". Blaney had always been friendly with 

her husband nor did she observe anything to 
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make her anxious. 

 

A few minutes after this John Blaney and 

his little girl met  Mr Waugh and Allen on 

the road, the spot being described as 100 

yards from Blaney's hut and therefore about 

140 yards from Allen's The night was 

closing in and rapidly becoming very dark, 

the moon being only two or three days old. 

Blaney called out to know where they were 

going, and Mr Waugh replying with a 

remonstrance in his leaving the wheat field 

to go to Raymond Terrace races, Blaney 

replied, "What have I to do with your wheat 

carting?" and he added "I understand,  Mr 

Waugh , you are going to summon me to 

court; I am able to meet you at court or at 

any other place you think proper, or now, 

big as you are, the pair of you". With these 

words Blaney struck Allen, who returned the 

blow and they fought.  Mr Waugh got 

between them trying to part them, and 

caught hold of Blaney to stop him striking 

Allen. 

 

Some obscurity seems to rest over the 

struggle that now took place, but Allen, in 

answer to a question from Blaney, stated 

that  Mr Waugh, while holding Blaney 

called out such words as "hit him, John". 

However that may be, Blaney was knocked 

down by Allen and he immediately called 

out to his son Charles to come to his 

assistance, using some such expression as 

"Waugh and Allen are murdering me" and 

he repeated some such statement as soon as 

his son Charles Blaney ran up. At the time 

Charles Blaney reached the spot, Blaney, 

Allen and Waugh were all struggling or 

scuffling together and Charles Blaney 

immediately, on hearing his father say 

"Waugh and Allen are pitching into me" 

seized hold of Allen and forcibly kept him 

apart from his father and  Mr Waugh. Two 

struggles were now proceeding; one 

between John Blaney and  Mr Waugh and 

the other between Charles Blaney and Allen; 

Charles Blaney throwing Allen and 

resolutely preventing him from joining the 

others, saying "Be quiet. If  Mr Waugh has 

been pitching into my father, let the old man 

have a fair play." He did not, however, strike 

Allen. A very short time had elapsed when  

Mr Waugh called out "John Allen and 

Charles Blaney come to me, for Blaney has 

stabbed me", and at the same time Blaney 

called his son "Charles, come away, that will 

do". 

 

Allen ran to  Mr Waugh and found him 

lying on his back, his head in the waterway, 

or drain by the road, and in answer to his 

enquiries,  Mr Waugh said he was a dead 

man. 

 

John Blaney was standing close by, but he 

said nothing and did nothing to assist  Mr 

Waugh up or to take him home; but after a 

direct appeal to Charles Blaney for help had 

been made by  Mr Waugh, Charles Blaney 

helped Allen raise him up, and to carry him 

home, and Charles Blaney subsequently 

went with another man, Lebbens Laybutt, 

for a Doctor, telling Laybutt, and also Mrs 

Allen, that Mr Waugh had been injured by 

falling on a stump in a scuffle. 

 

The above is Allen's account of the 

occurrence, Allen adding that he did not see  

Mr Waugh strike a blow. 

 

Mr Waugh, in his dying declaration, made 

on the 3rd January, in the presence of the 

prisoners, before Mr A. Windeyer JP thus 

related the matter after mentioning his 

meeting Blaney - "I spoke quietly with him 

(John Blaney) about leaving his work and he 

replied improperly that he was not afraid of 

me or anyone else. He struck Allen and 

Allen had a scuffle with him. I endeavoured 

to get between them. John Blaney called for 

his son Charles who immediately ran up and 

commenced an attack on Allen. At this 

period I received the stabs. I was not aware 

that Charles Blaney was near; he was 

engaged scuffling with Allen. My first 

knowledge of the injury was feeling the 

blood trickling from me, and here I lost 

consciousness of all that passed after." 

 

 

 

 Mr Waugh, being much exhausted, some 

particulars previously mentioned by him in 



 

6 

conversation were not then committed to 

writing but the next day the following 

addition was made to his dying declaration, 

again before Mr Windeyer: "I am conscious 

it was a planned thing. In the morning he 

behaved badly, while I and the men were 

making the 

floor of the 

stack; did all 

he could to 

provoke me; 

even called 

me a liar; 

and skipped 

about like a 

mountebank, 

in great 

excitement. 

And in the 

evening, he 

commenced 

on John 

Allen to gain 

his 

opportunity 

of injuring 

me. It was a 

scuffle, I 

though 

nothing of 

him and 

could have 

knocked the 

heads off half 

a dozen like 

him together, 

but I had no 

thought of a 

weapon". 

 

In answer to 

questions 

from Mr 

Windeyer,  

Mr Waugh 

replied that 

he did not 

strike Blaney on either occasion, but that in 

the evening he might have pushed him to 

separate him from Allen. And that he did not 

know who struck first, Allen or Blaney. 

 

The prisoners themselves, when asked for 

their defence, said  Mr Waugh struck the 

first blow, and John Blaney called the only 

other witness of the occurrence, his little 

daughter who proved to be not capable of 

being sworn but who said she saw John 

Allen take off 

his cap and 

knock her 

father down 

with it and 

his hand, who 

then ran 

home crying 

to her 

mother. 

 

After  Mr 

Waugh was 

taken home, 

Mrs Waugh 

was sent for 

and Dr 

Cadell. Every 

endeavour 

was made to 

save his life 

but after 

lingering for 

three weeks 

he died on 

Saturday 

night last. 

 

 

On making a 

post mortem 

examination 

Dr Cadell 

found three 

incised 

wounds; the 

highest and 

fatal one had 

penetrated 

into the 

cavity of the 

chest, entering on the right of the 

breastbone which was slightly broken; the 

right lung was half collapsed but its 

substance healthy, and Dr Cadell had 

considered from the symptoms during life 

William’s Grave at Hinton Pioneer Cemetery 

Nelsons Plains, near Newcastle. 
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that the lung had been penetrated. This 

wound was three quarters of an inch long on 

the left side near the region of the stomach 

penetrating two inches but not into the 

cavity of the abdomen. All the other 

important organs were healthy as was also 

the brain. 

 

The first wound was the cause of death, and 

it, and the other wounds, were according to 

Dr Cadell's belief, inflicted by a narrow 

knife or other cutting instrument. 

 

When apprehended in their hut early on the 

morning of the 3rd January, a small knife 

was found in Charles Blaney's pocket, but 

none on John Blaney. Some blood was 

subsequently found on John Blaney's shirt. 

 

The jury returned the following verdict: 

"We find John Blaney guilty of wilful 

murder, and we find his son Charles Blaney 

guilty as an accessory". 

They were both committed by the Coroner 

for trial. 

 

MAITLAND CRIMINAL COURT - 

Saturday February 25th 1854 
Before his Honour Mr Justice Dickinson. 

 

John Blaney and Charles Blaney were 

indicted for the murder of William Waugh at 

Nelson's Plains of the 2nd January 1854. 

Having heard the evidence of John Allen, a 

tenant of the late  Mr Waugh and after his 

Honour's direction, the jury immediately 

acquitted and discharged Charles Blaney, 

aged eighteen years, son of John Blaney. 

The evidence given was similar to that at the 

inquest and is recorded at length in the 

newspaper. In examination, John Allen 

admitted that he had two or three rums with  

Mr Waugh about 4 o'clock in the afternoon 

before proceeding with the harvest. When 

they left home about 8 pm to go to a 

neighbouring farm Mr Waugh was carrying 

only his pipe, having called at Blaney's hut 

for a light. He did not have a knife. This was 

confirmed by Mrs Blaney. 

 

Evidence was taken from others including 

Mr A. Windeyer, Dr Cadell, Frances Waugh 

and the prisoner John Blaney. Robert 

Thomson, farmer, said he had known the 

prisoner, John Blaney, some twenty years in 

Ireland, and spoke of his good character. 

His Honour directed the jury at length. 

The jury returned for a few minutes and 

returned a verdict of guilty of manslaughter. 

John Blaney was sentenced to three years 

imprisonment in Maitland Gaol. 
(The above obtained from the microfilm files of the 

Maitland Mercury dated January 28th, 1854, copied 

in December 1971 by Dr Ian Waugh  

 
William Waugh and Frances Thorpe : The John Oxley Connection 
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William Waugh married Frances Thorpe the daughter of John Oxley in 1837. The story of 

Frances and her sister Jeannette (Jennet on her baptism certificate) bring an historical figure into 

the family 

 history and make for an interesting diversion for a few moments from the direct Waugh line. 

 

 Charlotte Thorpe 1794-1928 the mother of Frances and Jeannette was a convict. She 

was held at Middlesex Gaol delivery and sentenced on 19.2.1812 for seven years, she was 

transported on the ship "Minsrel" to Australia. 

 

The following comes from Appendix 2  

 

Frances was born in Sydney on 19th January 1815 to John Oxley and Charlotte Thorpe. An 

elder sister, Jeanette, was born on Th July 1813 and both babies were baptized at St. Phillip's 

Church, Sydney- Jeanette on 25th July 1813 and Frances on 12th February 1815. John Oxley 

had arrived on  "The Minstrel" on 25th October 1812 to take up duties as Surveyor General. 

Charlotte Jane Thorpe also arrived on "The Minstrel" but as a convict transported for larceny. 

She was assigned to John Oxley but there was no formal 

marriage. In 1818, following her pardon, Charlotte 

married John Anderson at St. Phillip's Church, Sydney on 

28th May and John Oxley appears to have undertaken the 

upbringing of his two 

daughters. On 31st October 

1821 he married Emma 

Norton and it is interesting to 

note that both Charlotte and 

John Oxley were married to 

their respective spouses by 

"Special License"  

 

When Jeanette and Frances 

were of a suitable age, 

probably in 1823 (the 1822 

census taken in September 

shows Jeanette was at 

"Kirkham" with John and 

Emma Oxley) they were sent 

to England to John Oxley's 

family to be educated. They 

stayed with Lady Molesworth, 

Oxley's grandmother as 

Oxley's mother had died when 

he was twelve. Lady 

Molesworth looked after some 

of the Oxley children 

including Isabella the sister. 

Imagine how Jeanette and 

Frances must have felt going 

across the sea to a great 

grandmother they had never 

met! In February 1828 they 

returned to Australia on board 

the "Cape Packet" with 

John Oxley 1783-1828  

Surveyor-General NSW 
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Isabella Oxley who had married Captain Francis Dixon. Three months after they returned, John 

Oxley died on 26th May 1828 at the age of forty five years. It is not known whether the girls ever 

visited "Kirkham" again before his death, but it is known they made their home with Isabella 

Dixon at Parramatta.( Charlotte Thorpe / Anderson was buried in Sydney on 25th November 

1828). Later Isabella had a school for young ladies in Park Street, Sydney so between that and 

their education in England, Jeanette and Frances were trained in all those things considered 

necessary for a young lady to take her place in society and to run a home successfully. Isabella 

was very kind to her brother's two daughters. ( Jeanette Oxley never married. She died on the 

12th January 1875 and is buried in the South Head Cemetery, Sydney. Her death certificate 

named John Oxley as her father but her mother is not named. 

 

 

 

    

 

 

 

 

 

 

Jeanette Thorpe 

(Oxley) 1813-1875 

 Eldest daughter of 

John Oxley 
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Frances Thorpe (Oxley) 1815-1891 

 Daughter of John Oxley 

  Married William Waugh in 1837 

         Buried at Tenterfield 
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William and Frances Waugh had five children Jeannette 1883, Thomas 1841, Isabella 1844, John 

Oxley 1847, and Alexander William 1850. 

 

 The youngest of their children, Alexander, was only four when his father was killed. This 

left Frances to raise the family, she moved from the Newcastle area to Tenterfield where many of 

the family descendants still live. 

 

Jeannette did not marry, the details of her life have been researched by Pat Grinter and are 

detailed below.  

Jeanette Waugh  5th February 1838 to 4th September 1921 
 

               Jeannette Waugh 1838-1921 

   Eldest daughter of William & Frances Waugh 

 Jeannette Waugh the eldest child of William & Frances Waugh was born on 25th. 

February, 1838 at Nelson's Plains and although her birth certificate says "Jeannette Anne", she 

was known simply as Jeannette and that was how her will was drawn up. 
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 We assume that she was still at home when her father, William died. In 1870 or 

thereabouts when Frances and some of the family moved from Nelson's Plains , Jeannette would 

have been 32 years of age and it is not known for certain if she went to Sunnyside or not at that 

time. 

 

  It is known that following the death in Hobart of Robert Bernard, native of Leith, 

Scotland, on 27th.September, 1876, she inherited a substantial sum from his estate (Robert 

Bernard had married Elizabeth Waugh, William's sister) and Jeannette was very generous in 

sharing this inheritance. We know part of "Laretburn" shows Jeannette as mortgagee and 

Thomas as mortgagor. For a number of years she ran a Guest House at Blackheath and we were 

told it was a place where Presbyterian Ministers and their families could holiday. In a book 

called " Historic Blackheath" on the page headed "Businesses Operating 1903" among the list of 

Guest Houses was : - " 'Kiora'- Miss Waugh ".In 1907 when Jeannette furnished particulars for 

Alexander's death certificate ,her address was shown as " Kiora"- Blackheath. If, as her obituary 

states, she was an invalid for "nearly ten years" she must have gone to "Laretburn" about 1911 

or 1912. 

 

  The late Lucy Rees wrote " when I was 5 years old I remember her as a small but 

August little woman with white hair , black dress , beautiful white lace around her 

throat and a variety of white lace caps. She had independent means and everyone 

seemed to stand in awe of her". Lucy would have been 5 in 1907 

. 

  In her will Jeannette left twenty five pounds to the Sustentation Fund of the Presbyterian 

Church in New South Wales and one hundred pounds each to her sister, Isabella Johnston and 

Emily Waugh, Thomas' widow- "forgave Isabella Johnston any indebtedness by her to me "- 

twenty five pounds each to two of Thomas' daughters and to Frances Jeannette Duncan daughter 

of John Waugh - and fifty pounds to Vivian Thomas Joseph Waugh son of Alexander. The 

residue of her estate was to be divided equally between John Oxley Waugh and Emily Waugh. In 

some circles it was thought she was  too generous during her lifetime ! and she is supposed to 

have influenced Frances not to accept any help from "The Oxleys" when her husband was killed. 

 

 Jeanette died at "Laretburn" on 4th September, 1921. Following is part of her 

obituary taken from the Tenterfield Star, 12th. September, l921 where she is described as a: 

 

 " highly esteemed and benevolent 

lady". ------ The deceased possessed a 

beautiful disposition, being at all 

times ready to be friend and help. She 

was beloved by all who were 

fortunate enough to come in contact 

with her. Although an invalid in the 

last years of her life, her fortitude and 

gentleness and unselfish manner 

never deserted her. She died as she 

lived, a true Christian.  

 

 

----------The funeral which took place 

on Monday last was largely attended 

-------- as it was the last wish of the 

deceased that her nephews should act 

as pallbearers, this was acceded to. 

Messrs. Will, Alex, Bob, Vivian, 

Gilbert and Gordon Waugh, six fine 

young Australians and worthy 

descendants of a worthy family, 

carried out the duties.  
 

 A headstone does not appear to have been erected above her grave. 
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Thomas Waugh    25/4/1841 - 15/12/1913   

 and his wife Emily   26/9/1855 - 18/1/1947        (By Pat Grinter grand-daughter) 
 

               Thomas Waugh 1841-1913 

      Eldest son of William & Frances Waugh 

 Thomas Waugh was 

born at Wighton, Nelsons 

Plains on 25th April 1841. He 

was the second child of 

William and Frances Waugh 

and he inherited their  love for 

reading and learning. Being 

the eldest son he assumed a 

lot of responsibility for the 

family following the early 

death of his father. He grew to 

be a tower of strength for his 

mother and always had the 

utmost respect for her and 

concern for her well being. 

From the time of his father's 

death he helped on the 

property and it is known he 

was very accomplished in 

carpentering skills. The 

Maitland Mercury of 

21/3/1867 mentions Thomas 

for his help with the Raymond 

Terrace Bachelor's Ball. The 

report states ----"Mr Thomas 

Waugh with his usual 

liberality had his men at work 

(putting) new flooring on the 

floor, putting up a retiring 

room for the fair sex, and 

refreshment room for the 

accommodation of 

visitors-finding timber, 

materials and labour 

gratuitously". For this he 

received a formal acknowledgment in the form of a shield which reads " Presented to Mr T 

Waugh by the Raymond Terrace Ball Committee 1867 " and is proof that he and some of the 

family were still at Nelsons Plains in 1867. 

  

  When he arrived in the Tenterfield area he was keen to take part in community affairs. It 

is recorded " As Sunnyside is some distance from Tenterfield a Union Church was erected about 

1876 and when that was severely damaged in a gale it was re-erected by Mr T Waugh". He was 

also employed on Tenterfield Station as foreman of bush workers. He was on the first Committee 

of the newly established Presbyterian Church in Tenterfield - a prominent and enthusiastic 

member of the Agricultural Society and an inspector for the Shire Council. Thomas was also a 

Mason. In 1887 he received a Masonic Lodge Medal featuring Queen Victoria's Golden Jubilee 

(1837-   1887)
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My brother Ian also has this medal. It is recorded that "while marching in the Masonic 

procession on the occasion of the late Mr R E Walker's funeral in April 1913 he (Thomas) 

collapsed owing to heart weakness". Thomas was also an active member of the Tenterfield 

Caledonian Society and for a time a Committee man.  

 

Emily Warley 1855-1948 

Wife of Thomas Waugh 

 On 14th April 1880 he 

married Emily Warley at 

Sunnyside. Emily was born on 

26th September 1855 to Henry 

and Mary Warley of Hinton - 

Nelsons Plains. The families 

obviously knew each other in 

that area. Emily's mother died 

when she was only five and 

Frances Waugh took a great 

interest in Emily who became 

Frances' "help" and she came to 

"Laretburn" sometime before 

the marriage. Eight children 

were born to Thomas & Emily, 

namely :  

William Henry on 31/3/1881 

                                                             

Marion Frances on 29/4/1883 

                                                             

Marguerite Isabelle on 

11/3/1885   

                                                             

Thirza Jeanette on 4/10/1887 

                                                             

Frederick Molesworth Johnston  

   8/4/1890 

                                                             

Infant son on 24/5/1891 

                                                             

Alexander Francis on 19/8/1892 

                                                             

Robert Leslie on 10/5/1896. 

 

 Frederick Molesworth 

died from diphtheria on 18/4/1891 and the infant son two days old died on 26/5/1891 and then in 

November of the same year Frances died so Thomas & Emily experienced great sadness in 

1891.Emily must have been a wonderful manager as other family members would have stayed at 

"Laretburn" at the time of Frances' death. 

 

 I did not know Thomas as he died on 15th. December 1913. His obituary describes him 

as " ever courteous and unassuming, a staunch friend, a good father, a progressive farmer, it 

may be said that he had no enemies and that he was one of the stamp of men that any district can 

ill afford to lose". It also states " he died in the presence of his whole family " and mentions that 
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his two sisters, Mrs. Johnston and Miss Waugh and Mr John Oxley Waugh, a brother, were 

present. Obituary notice from "The Tenterfield Star" dated 16th September 1913. 

  My brother Ian records the site of Thomas & Emily's home at "Laretburn" as follows: " 

A gully ran some thirty yards north of the house with large willow trees providing shade. A foot 

bridge over the gully led to the wood heap, barn and dairy. There was an oak tree ( acorns) and a 

pine tree providing edible pine nuts. The house was surrounded with a cottage garden with 

honeysuckle, wisteria, pear trees, quinces and apricots with an abundance of bird life, finches, 

wrens, kingfishers, swallows, plovers, magpies and kookaburras. Higher up the gully yabbies 

were readily caught  in rock pools . Gran sliced the fruit, dried pears, quinces, etc. on newspaper 

on the laundry roof  and replenished her pantry. Her grapevines attracted her grandchildren . She 

also grew pansies, snapdragons, petunias , hollyhocks and jonquils. Bulbs from these jonquils are 

in the gardens of some of her great grandchildren from Moree to Canberra." He goes on to say " 

Gran (Emily) was a dear old soul , quite deaf and as children we had to speak directly in her ear. 

She ran her own Sunday School when 10 of her grandchildren gathered on the verandah in the 

sun and she was quite unaware of their irreverent chatter." No doubt the parents were pleased of 

the break while they were preparing the roast dinner before going to Church in the afternoon!  

 

 
Grave of Thomas & Emily in Tenterfield 

  Emily was very efficient with the crocheting hook and the tatting shuttle . She could 

always produce a little gift such as a hankie, cake of soap etc. if we "happened" to mention to her 

it was our birthday. She had lovely crockery and I especially remember one very fine teaset with 

violets on it. 

 

  At one stage before leaving Sunnyside to live in Sydney with daughters Thirza and Daisy 

, Gran was very ill and when she recovered she told my mother of "the glorious singing she had 

heard." She was very fair to all members of her family and after Thomas' death "Laretburn" was 

still a very welcoming haven for any member of the Waugh family and that in itself has to be a 

reflection of Emily's nature and also of society at the time. Towards the end of 1937 or early in 

1938 when someone questioned the late Lucy Rees' claim to be a descendant of John Oxley, it 

was to "Laretburn" that Lucy came to sort out her descent and Emily and Daisy could do that. I 

remember asking my mother who the lady at "Laretburn" was and she told me it was Lucy and 
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she'd come to find out how she was related to John Oxley.  

 

 
Thomas and Emily Waugh and their family about 1912 at Laretburn. 

 The invitations for Gilbert Waugh's wedding on 19th.June 1919 show that Emily acted as 

hostess at "Laretburn" for this wedding as sadly Gilbert's mother had died. The group photo 

taken on this occasion included members of  Thomas', John's and Alexander's families. 

 

Earlier, probably in 1916, Vivian Waugh, Thomas' nephew brought his two children Edna and 

Alexander to live at "Laretburn" with Emily and her family following the death of Viv's wife. 

Alexander was only three when he went to "Laretburn" and Edna followed shortly after. They 

stayed there for seven years so that partly explains why Edna kept in touch with Thirza and Bob 

for so many years. Thomas's sister, Jeanette also spent her declining years at "Laretburn" and she 

is reported to have been an invalid. During this time Thirza and Daisy were both at home to help 

their mother, Emily.  

 

  Two of Emily's sons William and Alexander enlisted in the 1914-18 war and both went to 

Egypt and then to France and were overseas for almost 3 ½ years and away from "Laretburn" for 

almost 4 years - their leaving had a great impact on the women folk. Robert, Emily's youngest 

son carried on the property during his brothers' absence.  

 

  Emily lived on at "Laretburn" surrounded by many of her family until about 1940-41 

when she and Daisy left for Sydney to help Thirza who was ill. Emily died at Ramsgate on 18th 

January 1948. Her body was brought back to Tenterfield and she was buried in the family grave 

in the Tenterfield cemetery. A report in the "Presbyterian" reads in part:  

"By the death of Mrs Emily Waugh, at the age of  93 years the Church has lost the last 

of the founders of Tenterfield charge ------ Tenterfield has had many  ups and downs 

but each minister found loyalty and friendship at "Laretburn". 
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Two sons of Thomas Waugh 1841-1913 were soldiers in World War I. In the photos below 

Alexander Francis Waugh 1892-1977 is on the right side of each photo, his brother William 

Henry Waugh 1881-1947 is on the left. 
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John Oxley Waugh  1847-1926  

     From notes supplied By Nancy Fox his grand-daughter. 
(Appendix 3 contains Nancy’s detailed notes on the John Oxley connection) 

  John Oxley Waugh married Elizabeth "Isabella" Muir at the Presbyterian Church in 

Inverell on 13.2.1873. Their farm was "Six Mile", Sunnyside, but when a wheat crop failed, he 

accepted droving and later was employed as head stockman and overseer "of few equals". He 

was a foundation member for the Presbyterian Church committee. he seconded the motion that a 

Presbyterian church be built in Tenterfield  which is still in use today. 

 
John Oxley Waugh 1847-1926. 

Son of William & Frances Waugh 

 

 They had eight children: 

 

 Frances Jeanette 1874-1964 buried Warialda, married David Duncan ?-1954. They had 

five children. They owned a general store in Kelly's Gully. 

 

 Maybelle 1876-1964 died Brisbane was married three times:  

 (M1) Sam Marshall- .Three children and lived at Deepwater. 

 (M2)  ?  Keiler five children lived Dornoch Terrace, Brisbane 

 (M3)  ?    Hooper  (no issue) lived Dornoch Terrace Brisbane 

 

 Alison Elizabeth Talbot 1878-1971 buried at Roma, she married Jack Murphy. Together 

they had eight children. They were the station owners of  " Sunnybrae" Roma. 

 Mary Josephine 1880-1964. She is buried at Sydney, married Charles Dunn. They owned 

a news printing Business,  and had two daughters. 

 

 Gilbert Oxley 1883-1937 is buried at Gympie. he married Ethel Dombrow.  

  

 Gordon Lindsay 1885-1961 with his wife Matilda Hurtz had six children. He worked 

continuously for forty years as head stockman with a transhipping  agency at Wallangarra. He is 
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also enrolled as an unsung hero in the Stockmans Hall Of  fame which is located at Longreach. 

 

 John Bernard Oxley 1890-1956  He is buried at Mungindi - he married and divorced 

Jessie Weir - Two Children . M2 Lila Wilkinson - No Issue. Owner of "Rockwell Station",  

Daymar.Q. 

 

 Nora Annie Isabel 1895-1965- buried at Tenterfield - m Thomas Williams. Together they     

had fourteen children  . Lived on their property near Tenterfield. 

 

  JOHN OXLEY WAUGH  1847-1926 
 

 

 John Oxley Waugh 1847-1926 

                Son of William & Frances Waugh 

 Mr. John Oxley 

Waugh who died yesterday at 

the ripe old age of 78 years, 

was one of the fine group of  

stalwarts whom the late 

Mr.W.H. Walker found on 

the payroll of  Tenterfield 

Station,  brought from 

Glenlyon, when he took over 

from Messers Simpson and 

Readett some 47 years ago, 

quite a number of whom are 

yet alive, men of the 

pioneering type for whom no 

task was to stiff and no day to 

long. Mr. Waugh was born at 

or about Raymond Terrace, 

and was a grandson of the 

famous surveyor and 

explorer, Sir John Oxley, 

whose discovery of the 

Brisbane River was 

celebrated by it's first 

centenary a couple of years 

ago. He was never at fault 

among stock, His word was 

his bond, and in all relations 

of life he was "as straight as 

they were made." Mr Waugh 

lived for many years at "Six 

Mile", Sunnyside, from 

where he looked after the 

Northern portion of the cattle 

run, the late Mr George 

Kermode being for ten years or so the overseer over that department, and Mr Waugh's two 

brothers. Stockmen being Messrs, Phillip Hurtz and Willie Morgan. After the station subdivision 

Mr Waugh settled on a property at Mt. Mackenzie, and as time went on was seen less and less 

around the township. He fought a good rearguard action against failing health and complained 
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little. He was ill for about seven weeks, and bore his sufferings very patiently.  Thee are three 

sons and four daughters who survive. The sons are Messers. John (Daymar, Q.), Gilbert (Bluff 

Rock), and Gordon(Mt Mackenzie). The daughters are Mesdames Duncan (Kelly's Gully), 

Hooper (Brisbane), Murphy (Roma), and Williams (Woodside) His wife, and daughter, Mary 

Dunn (Sydney), predeceased him. 

 

 The remains were laid to rest this afternoon in the Presbyterian Cemetery Tenterfield, the 

Rev W.F. Paul officiating at the grave side. 

 

                   The Late John Oxley Waugh 
       (By J.B.O.Waugh) 

 The late John Oxley Waugh was born at Nelson's Plains, Raymond Terrace on the 29th 

November 1847 and was the grandson of John Oxley Surveyor-General, explorer and a member 

of the first Legislative Council. 

 At the age of 16 he went to Bonshaw with Milton Blane. Murdoch Campbell was then the 

manager for keys and Hetherington. Wallace McDougall owned Texas station, and Bruce 

McDougall owned Gunyan station. At the time the  blacks were troublesome and he could tell 

some great tales of how some of the places got their names.  In company With Jack Stapylton he 

drove bullock drays laden with "Mendoe" wool to Ipswich.  Horses were also taken there for sale 

and the cattle driven overland to Sydney.  on getting married he settled at the top station "Maiden 

head" and later was one of the first to start  in tin-mining at "The Gulf". Disposing of his mining 

interests he bought a property at Sunnyside and Engaged in wheat farming,  but owing to wet 

seasons this was a failure.  It was then he became a stockman on Tenterfield station.  

W.H.Walker then being the manager and Kermode relinquished his position  and a few years 

later he was appointed as overseer.  As a stockman he had few equals and the quality of 

Tenterfield station was known far and wide.  His death severs a link with the old cattle stations 

and it will also bring to the minds of old hands many pleasant memories of station life.  Philip 

Hurtz,  Tom Nicholls,  Jack O'Connor,  Christy Marstella,  and Harry Reading were some of the 

stockmen and what tales they told around campfires when mustering or branding at the Bluff,  

"Blackfellows Gully",  Boonoo Boonoo,  or Bookookoorara and what a great reader J.O.W was 

and many a boot was thrown at the candle by midnight by some light sleeper. I can still hear his 

familiar voice at 4 a.m in the winter time, "now then boys time to feed the horses." And Peter 

Wilkie with his staff of farmers,  Dick Wellnigh in charge of the butchering business,  Joe 

Nicholas and Bob Campbell as teamsters, Bill(otherwise York) Ferguson as hut cook and Billy 

Cuff as stockman's cook. And the beautiful jumping horses, from Best Girl to Lady Laura and 

Fritz with there respective trainers,  Harry Reading and Jim Harrop. And the great support of the 

Walker and White families to the Tenterfield and other shows,  and the keen but friendly rivalry 

in the fat cattle section,  with beast's bearing the familiar SAD and ELI brands.  And the cattle 

dogs, noted canines such as Larry,  Spot,  and Barney: what wonderful intelligence they had.  

And the interest all station employees took in their respective duties,  and never had an 

unpleasant word to each other.  Those were the days which he was never tired of telling. And 

lastly the grandeur of the homestead and surrounding with the magnificent garden and carriages ,  

and Sam Rebora as coachman. 

 The passing of the Tenterfield station with which he had been associated for 28 years was 

like the passing of an old friend. 

 His declining years were spent on his property at Mt.Mackenzie,  with always a kind 

thought for everyone,  one who never wished for personal gain,  and respected by all.  And many 

will be sad to hear of his passing away.  
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The following photos are some of the children of John Oxley Waugh (this line of 

the family kept the tradition and relationship of the John Oxley connection by 

adding it to their name) and his wife Elizabeth (Isabella) Muir and their 

descendants. 

 

Below: Mary Josephine Waugh 1880-1923. The 4
th

 child of John and Elizabeth. 

Mary marred Charles Dunn 
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Privacy requested  
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Isabella Johnston Waugh  1844-1927  

 

   From information supplied by Isabella’s great grand-daughter Joan lamb. 

 

  Isabel Johnston Waugh married Thomas Danvers Johnston. They had eight children and 

lived on their farm on the Manning River and later on the Macleay River. They were buried at 

Dorrigo.  

 

 Isabella and Thomas were married on the 25th of August 1862 at “Balicherra” the house 

where her mother Frances was living. Her father, William had died (murdered in Newcastle) in 

1854.  After their marriage they went to live at “Cowarrol” Ellinborough on the Hastings River. 

It was here that at 19 years of age Isabella gave birth to twin boys, Herbert and Percy. She had 

two more sons, George and Walter there before they moved to Clybucca, probably in 1868..  

 

 
               Isabella Johnston Waugh 1844-1927 

                Daughter of William & Frances Waugh 
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Isabella Waugh & Her Husband Thomas Danvers Johnston. (Photo about 1926) 

With daughter Annie (born 1871) and her Daughter Jeanette (born 1908) 
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 The following section on the family of Isabella Johnston Waugh (1844-1927) is 

selective and only includes a small portion of this line (this is the case in most of the lines we are 

following and to do justice each one of these lines could be a book in itself) there are some 

interesting things in this section. One is the number of photos the children of Isabella and 

Thomas Johnston. The other is the confusion that can be created with names and relationships. I 

initially found it confusing that Isabella should have a middle name (Johnston) the same as the 

surname of the man she married, Thomas Johnston (and I suspect he is related to the Johnstons 

further back in the Waugh family history in Scotland, which no doubt is where Isabella’s middle 

name came from).   

 

 

Isabella Johnston Waugh 1844-1927 

 It is with this line of the family that we also get doubly related lines forming. Two 

daughters of Isabella and Thomas, Nellie (1873) and Jeanette (1878) marry Will and James 

Waugh respectively. Will Waugh was a son of “Aussie” Alexander Waugh and James a 

Grandson of “Aussie” Alexander Waugh. The descendants of these lines (Olssons and Rees 

lines) are covered in the “Aussie” Alexander section of this book that follows. 
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The following pages of photos are of the family of Isabella and Thomas. There is no photo of 

their 4th child Walter. He married Sarah Hughes, they did not have any children. He is buried at 

Tweed Heads. 

 
    Herbert Alexander Johnston 1863-1929 

   and his wife Emily Lynn 
 

. 

 

 
 

. 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Percy William Johnston 

1863-1936 

and his wife Frances 

Cheers 
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George Danvers Johnston 

1865-1948 

3rd Child of 

Isabella & Thomas 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Alfred Waugh Johnston 

1869-1961. 5th child of 

Isabella & Thomas. 
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Nellie Agnes Johnston 1873-1968. 

Nelllie was the 7th child of Isabella 

& Thomas. She married Will Waugh 

(in photo on left) 1854-1924. They 

were 3rd Cousins. In the photo 

below Nellie is holding her grandson 

John Oxley Olsen.   
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This pictorial history continues with the children of Herbert Johnston and his 

wife Emily Lynn. This is only one line of the eight children Isabella and Thomas 

Johnston. The next four pages of photos then, are some of  the grandchildren of 

“Aussie” William and Frances Waugh.   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Left: Lynn Francis Johnston 

1890-1976 

 

 

Below: Victor Ivan Johnston 

1892-1991 
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Right: Anne Isobell Johnston 

1894-1974 

 

 

 

 

 

 

 

Below: Walter John Danvers 

Johnston 1896-1967 
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Left: Lancelot Robert William 

Johnston 1901-196?  (E443) 

 

 

Below: Ivor Alfred Herbert 

Johnston 1899-1984.  

Ivor won the world wood 

chopping championships in 1927 

and held the title for 5 years 
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Right: Renee Heather Nellie 

Johnston 1903-1992. Renee 

married Pat Clancy. 

 

 

Below: Emily Jeanette Johnston 

1906-1950. Emily married 

Robert Stace. 
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Alexander William Waugh  1850-1907  

 

 The youngest child of ‘Aussie” William Waugh, Alexander was a mining engineer and 

worked in the Newcastle area. He married Eliza Dargue in 1878. Eliza ran a maternity “hospital” 

in Grafton and apparently Alexander spent a lot of his time travelling between places where he 

worked and Grafton. It was while making one of these trips that he caught pneumonia and 

consequently, as his death certificate indicates died of heart failure.  

 
 

Alexander Waugh  1850-1907 

Son of William & Frances Waugh 

 Alexander and Eliza had 5 children: Vivian, Mary  and Sarah Ann, twins where born in 

1882, Sarah Ann born 1884 and Elsie. Mary and Sarah the twins were nor expected to live and 

the doctor who came “after” their birth said neither would survive and on his return to town 

ordered and had two coffins sent out for them. His prediction was only half correct and 

fortunately for me, Mary, my grandmother survived. 
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  Many in the Alexander 1850-1907 line of the Waugh family virtually became “lost” 

from the wider family due to disagreement. Mary married a Catholic and her family decided she 

could “go her own way” and had little contact there after. In any case her father died just two 

years after she was married in 1905. There was very little family tradition or information about 

the “Waugh” line available. For many years it was thought we were related to John Oxley, but no 

one knew how. How things have changed.   

 

 

 

 

 

The family of Alexander Waugh and Eliza Dargue. 
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Mary Waugh 1882-1948 (With 

her grandson Bruce Maloney, 

son of Jack)  

Daughter of Alexander Waugh 

& Eliza Dargue 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vivian 1879 1965 &  

Elsie Waugh 1886-1958. 

Children of Alexander & Eliza 

Waugh 

  
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The Family of Alexander & Eliza Waugh 

  
Vivian Thomas Joseph Waugh 1879-1965 
 

 
 The eldest 
Vivian was born in 
Grafton and was 
married in 1908 to 
Elsie Ford. In 1917 
Elsie died following an 
operation leaving 
Vivian with his two 
children Edna and 
Alex, who were just 
eight and three years 
old at the time. Vivian 
took Alex to his 
brother Thomas and 
his wife Emily at 
“Laretburn” near 
Tenterfield for them to 
look after him. A year 
later Edna followed 
and the two children 
stayed with their 
Uncle and Aunty for 
seven years. They 
went to school at 
Sunnybank and Edna 
attended high school 
in Tenterfield, 
boarding in town and 
going home to 
“Laretburn” on 
weekends.  
 
 

 
Vivian Thomas Joseph Waugh 1879-1965 

Son of Alexander Waugh 1850-1907 
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Alexander William Waugh died (WW2)1945 

Grandson of Alexander Waugh 1850-1907 

 In 1925 Vivian took the 
children to Sydney to live. Edna 
stayed with her mother’s sister at 
Manly. Alex lived with Vivian 
nearby. Alex attended North 
Sydney High and became an 
accountant working for Burns 
Philip in New Guinea. He married 
Joya ??? and his only child Michael 
was born after Alex died in a 
bomber over Germany on 11/3/45. 
 
 Edna married Ernie Dickson 
and had twin boys Colin and 
Wayne and a daughter Lynne. Edna 
lives in Canberra. Her sons have 
families of their own. Colin one of 
the twins had a twins himself Scott 
and Matthew born 1978 and a 
daughter Michelle born 1982. 
Wayne also has three children 
Benjamin 1976, Terry 1978 and 
Kathryn 1980. 
 

 

 

 

 

Edna Waugh 24/9/1909 

Photo is from a school class photo 1918 
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Elsie Waugh 1886-1958  
 
 Elsie married Sam Ellis and had three children Dolly 1908, Bob 1912 and Jack. 
Dolly married Jack Hay and with her family lives at Coutts Crossing near Grafton. 
 

 
Dolly Ellis and Jack Maloney. 

Grand children of Alexander Waugh 1850-1907 

 
Sarah Ann 1882 & Sarah 1884  
 
 Both these children had the same name and both died within a short time of 
birth. 
 
Mary Waugh 1882-1948 
 
 In Grafton on 15th March 1905, Mary Jeanette Waugh married John Maloney. 
The couple went on to have a family of 8 children, seven daughters and one son. All the 
daughters were born at a nursing hospital at South Grafton run by Eliza Waugh, the 
children's grandmother. John continued to work in the Grafton area including 
Eatonsville, Southampton and Clarensa. 
 
 In 1919/20 the young family moved to Bangalow/Knockrow area where they 
were share farming on Rice's dairy. 
 
 John was a hard worker despite suffering from rheumatic fever on a number of 
occasions and it was this illness to which he succumbed on 25th May 1922 at the 
relatively young age of 47.  He is buried at the Ballina Cemetery.  
 As was typical of our early settlers, Mary continued to work as a sharefarmer in 
the Tweed area to support her family.  She moved into Murwillumbah from Eungella in 
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1937 and lived in a house on the corner of Brisbane and Condong Streets (the bowling 
club is now situated there).  Her son, Jack, lived with her for sometime until he joined 
the army during the second world war. 
 
Mary worked as a cleaner at the Murwillumbah High School until she turned 60 when 
she retired.   She passed away on 5th April 1948 aged 65. 
 
JOHN and MARY'S FAMILY 
 

NAME BIRTH DEATH MARRIED 

Gladys Irene 
 
 

07.03.1906 25.06.1986 
M'bah 

Ned Cox (m.1927) 

Jessie Eileen 
 

15.07.1907  Eric Tate (m.1928) 

Linda Mary  
 
 

19.10.1908 17.08.1955 
M'bah 

Cecil Kelly (m.1930) 

Dulcie May  
 

15.08.1910 00.10.1993 Ted Cooney 

Elsie Isobel 
 
 

16.07.1912  Toby Dawes 
(m.1937) 

Nita Elisa 
 
 

03.02.1915 24.03.1976 
M'bah 

Tom Everest 
(m.1935) 

Marion Harriet 
 
 

19.08.1916  Bob Palmer (m.1938) 

John Martin 
 
 

13.04.1918  Ivy Morelle 
Bradfield (m.1942 at 
Murwillumbah) 
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GLADYS IRENE,  first born child to John and Mary was born on 7th March 1906. 
She married Harvey (Ned) Vincent Cox in 1926.  Ned was a prisoner of war in World 
War II.   
Gladys and Ned had a family of three - Ronny, Audrey and Merton.  
Gladys lived in Peri Street, Murwillumbah and kept in close contact with her sisters and 
brother.  She died at the age of 80. 
Details on their family follows. 

 
PARENTS CHILDREN GRANDCHILDREN G/GRANDCHILDREN 

Gladys Irene 
b.07.03.1906 
d.25.06.1986 
 
 
Married 
 
Harvey (Ned) Cox in 
1926 

Ronny b.1927 
Married Twila 
Greenwood 
 

 

Brett  

  Tracey  

 Audrey Irene b.1928 
Married Noel Beckett 
 

 

Kay b. 
Married John Frankham 

 

Terry 
Chrissie 

  Jan b. 

 
 

 Merton Barry b.1930 
Did not marry 

 

  

 
 
 
 
 
 
 
 

Family Photo: Seven of the eight children of Mary Waugh and her husband John 

Maloney Photo taken in the 1960s in Murwillumbah.  

Glady, Jessie, Nita, Jack (and on Jacks left) Elsie (with bag), Dulcie and Marion. 
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JESSIE AILEEN, born on 15th July, 1907, married Eric Tate in 1928.  They farmed at "Glen 
View" at Eungella.  Jessie and Eric's family consisted of 2 girls and 2 boys - Joyce, John, Brian 
and Jean.  Their details follow. 
Jessie later had shops in Murwillumbah and on the Gold Coast.  She now lives at Durack in 
Brisbane. 
Jessie has been a wealth of information and has provided a vital link in the construction of 
much of the memoirs of the family history.. 
 

PARENTS CHILDREN GRANDCHILDREN G/GRANDCHILDREN 

Jessie Aileen 
b.15.07.1907 
Married in 1928 to 
Eric Tate b.1902  
d.1978 

Joyce Erica b.1929  
d.1991 

  

John b.1931 
Married Daphne 
Johnson 

Alan b.15.03.1961 
Married Josette Micalef 
b.15.01.1964 

Joshua b.25.01.1991 
John b.12.02.1993 

 

Robert b.25.08.1962 
Married Rosylan 
Morrison b.04.07.1959 

Charlotte 29.10.1990 
James b.04.05.1993 

 

David b.1965  d.1965  

 
 

Peter b.07.01.1968 
Married Louise Sturm 

 

 

Bruce b.21.04.1969 

 
 

Brian b.1936 
Married Therese 
Bonnyman 

Steven 
Married Francis Tona 

 

Melissa 

Ann  
Married George Ross 

Larnie 

Michael 

 
 

Jean (Dell )b.1939 
Married Fred Aldridge. 
Divorced. 
Married Paul Zuidema 
No children from that 
marriage. 

Paul 

 
 

Dane 

 
 

 Janet 
Married Cameron Cocks 
Divorced. 
 
Married Peter 

 

Bradley 

   Jodie 
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Third daughter born to John and Mary was LINDA MARY, 19th October, 1908.  As her 
sisters did, Linda met her husband, Cecil Kelly, on a farm that her mother was share farming. 
 
When she and Cecil married in 1926 the couple also share farmed.  She later lived in Eyles 
Avenue, Murwillumbah.  It is known that Linda drove a red sports car, one of a very few in 
the 1940s.  
 
The couple had a son, Max and daughter, June. 
 

PARENTS CHILDREN GRANDCHILDREN G/GRANDCHILDREN 

Linda Mary 
b.19.10.1908 
d.17.08.1955 at 
Murwillumbah 
 
 
Married 
Cecil Kelly in 1926 

Max Livingstone b.1928 
Married Doreen Fielding 

Paul b. 29.10.1952 
Married Lyn 

Nathan 
Bradley 

  Lester b. 27.10.1953 
Married Deanna Storey 

 

Priscilla 
Timothy 
Gemima 
Naomi 

 June Estelle b.1931 
Married Don Singer 

John b. 13.10.1960 
Married Nina 

 

  Cathy b. 27.01.1962 

 
 

  Karen b. 14.08.1965 

 
 

  David b. 14.08.1968 

 
 

 

Max spent a time in the Armed Forces in Victoria and later dairy farming at Eungella. 
 
June and Don spent twelve years as missionaries in Indonesia and later moved to Brisbane. 
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DULCIE MAY, fourth daughter of John and Mary, was born on 15th August, 1910.  She 
married Edward (Ted) Cooney in 1935.  They worked on banana plantations and later moved 
to Burleigh Heads where Dulcie continued to live for some 40 years.  Ted was also a 
greenkeeper.   Dulcie died in October of '93. 
Dulcie and Ted's family are listed. 
 

PARENTS CHILDREN GRANDCHILDREN G/GRANDCHILDREN 

Dulcie May 
b.15.08. 1910 
Married 1935 to 
Ted Cooney 

Betty b.1935 
Married John Bailey 

 

David  

 Brett  

Melville b.1940 
Married Fay Cochrane 
 
Married Gladys De Leon 

No children  

 

 
ELSIE ISOBEL born 16th July, 1912 came next in line.  She married Edward (Toby) 
Dawes in 1937.  They farmed at Boat Harbour near Murwillumbah and later bought 
cane farms at Tumbulgum where she currently lives. 
Their family is as follows. 
 

PARENTS CHILDREN GRANDCHILDREN G/GRANDCHILDREN 

Elsie Isobel 
b.16.07.1912 
Married 
Edward (Toby) Dawes 

 

Vivian b.1938 - 1974 
Married Joan Skinner 

Anne Marie  

 Garry  

Ian b.1940 
Married Diane Aboud 

 

Tanya  

 Craig  

Ann b.1944 d.1945 

 
  

Jeffery b.1947 
Married Glenda Gamble 

 

Greg  

 Mark  

 Matthew  

Jeanette b.1953 
Married Doug 
Breckenridge 

David  

  Michelle  
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NITA ELISA was born to John and Mary on 3rd February, 1915.  In 1935 she  
married Tom Everest and they worked the Everest family dairy farm at Eungella. 
The couple had 4 sons and 1 daughter.  Family details follow. 
 

PARENTS CHILDREN GRANDCHILDREN G/GRANDCHILDREN 

Nita Elisa 
b.03.02.1915 d.1976 
 
 
Married 
 
Tom Everest in 1935 

William Arnold b.1935 
Married Rodie 

Andrew 

 
 

 Ben 

 
 

 Nicole 

 
 

 Caroline 

 
 

 Matthew 

 
 

 William 

 
 

Jackie  b.1937 died at 
birth 

 

  

Marie Elizabeth b.1939 
Married Ray Melskie 
Divorced. 

 

No children  

Philip b.1950 
Married Julie 

 

Eli 

 
 

 Daniel 

 
 

 Mercedes 

 
 

Peter b.1955 
Unmarried 
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John and Mary's seventh daughter was born on 19th August, 1916 and was named MARION 

HARRIET.  She married Bob Palmer from England and they farmed bananas in the 
Mullumbimby area.  Their family consisted of six daughters and details are listed below.   
Marion currently lives in Station Street, Mullumbimby and is surrounded by many 
grandchildren. 
 
          DESCENDANTS of Marion Harriett Maloney 1916- 
    Child 
       Grandchild 
          Great-Grandchild 
             
   

 Marion Harriett Maloney (b.19SEP1916) 
 +Bob Palmer (d.1984) 
     Marlene Mary Palmer (b.28FEB1939) 
     +George Alexander Baggaley 
        Stephanie Ann Baggaley (b.22DEC1963) 
        Paul George Baggaley (b.07JAN1967) 
     Jean Helen Palmer (b.05MAY1940) 
     +John George Gassner 
        Stephen Robert John Gassner (b.07MAY1963) 
        +Kathleen Watt 
           Emma Gassner (b.03APR1990) 
           Sophie Gassner (b.08AUG1993) 
        Lisa Marion Gassner (b.01JUL1966) 
         +Mark Gately 
            Joshua Mark Gassner (b.07MAY1988) 
     Lynette Marion Palmer (b.22AUG1943) 
     +John Francis Vardy (b.24OCT1940) 
        Lindy Maree Vardy (b.18NOV1962) 
        +Graham Paul Walter Arnold (b.30MAY1960) 
        +Walter Plehanoff 
           Benjiman Plehanoff (b.22MAR1991) 
           Samantha Plehanoff (b.19NOV1992) 
           Marcus Plehanoff (b.15APR1994) 
        Simone Leigh Vardy (b.28DEC1964) 
        +Scott Alexander Wilton (b.16MAR1966) 
           Alexandra Louise Wilton (b.14NOV1995) 
        Christine Robyn Vardy (b.20OCT1970) 
         +Steven Keith Green (b.25MAR1965) 
     +Alfred Gaber (b.28AUG1950) 
     Dale Denise Palmer (b.02APR1947) 
     +John Edward Williams 
        Anthony John Williams (b.18JAN1968) 
        Michelle Louise Williams (b.17AUG1969) 
        +David Arthur 
           Dylan James Arthur (b.05MAR1993) 
           Luke John Arthur (b.26AUG1995) 
        Julianne Williams (b.14JUL1971) 
         +Darren John Blake 
     Robyn Joy Palmer (b.06JUN1949) 
     +Alan Clarke 
        Brendon Keith Clarke (b.23MAY1976) 
        Ryan James Clarke (b.31MAR1979) 
     Julie Ann Palmer (b.05JUL1952) 
      +Peter Hall 
         Adam Hall (b.11MAY1976) 
         Kelly Hall (b.23MAR1979) 
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Finally on 13th April 1918, JOHN MARTIN, the only son was born to John and Mary.   
 
Jack, as he was to be known fought in World War II (New Guinea).  He married Ivy Morelle 
in 1942 and he worked as a cook at The Austral Cafe in Murwillumbah for many years. 
 
They had 3 sons, details of whom are listed.  Jack and Ivy live in Thompson Street, 
Murwillumbah. 
 
 

PARENTS CHILDREN GRANDCHILDREN G/GRANDCHILDREN 

John Martin 
b.13/04/1918  
d.25/10/1999 
Married 
Ivy Morelle Bradfield in 
1942 at Murwillumbah 

 

Bruce Stewart b.1942 
Married Julie Burke 

 

Tanya Maree b.1971 

 
 

 Lisa Jane b.1973 

 
 

 Stuart John b.1978 

 
 

John Patrick b.1950 

 
  

Neville Barry b.1953 
Married Barbara Ford 

Reeanna Jain b.1979 

 
 

 Amber Maree b.1984 

 
 

 Jack Andrew b.1985 

 
 

 

 

Neville Maloney 
(Author of this book) 

1953- with his 

children (1994)  

Reeanna 1979-. 

Andrew 1985- and 

Amber 1984-. 

Reeanna entered most 

of the names that 

appear on the lists in 

this book and Amber 

and Andrew assisted 

at the family reunions 

in 1996, Amber 

organising and 

running the 

registration at both 

Tenterfield and Port 

Macquarie. 
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The grandchildren of Alexander Waugh and  his daughter Mary 1881-1948. Her 

children are the great grandchildren of “Aussie” William Waugh. 

 

 

   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wedding Photo: Mary Waugh 1881-1948 and John Maloney 1875-1922 

 

Below: Mary with her family near Murwillumbah, circa 1926 

Back Row: Linda, Jessie, (Bill Rixon a family friend) Glady 

Centre Row: Elsie, MARY, Dulcie 

Front Row: Marion, Jack, Nita  
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The children of Mary Waugh: 

On bank: Elsie. Marion, Jack 

and Nita with water up to their 

knees 

 

 

 

 

 

 

 

Below: Elsie Waugh, Ivy 

(Bradfield) wife of Jack, Toby 

Dawes husband of elsie and 

Jack Maloney. 
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